
Protokół nr XLI
z XLI Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 2 czerwca 2010 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
        

                  Otwarcia XLI sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy,
 Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał  serdecznie  wszystkich  Radnych, 
Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Sołtysów oraz  wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję. 
Zgodnie  z  listą  obecności  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy  14  radnych,  co  wobec  ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

             Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Uwag do 
porządku obrad nie wniesiono.  Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowali wszyscy 
radni.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
6. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
7. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
8. Interpelacje i wolne wnioski.
9. Sprawy różne.
10. Zakończenia obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

           Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 
obrad. Uwag do protokołu nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.
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Punkt 4  -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010. 

  Zmiany w budżecie omówiła pani Skarbnik Elżbieta Bednik. Zwiększenia dochodów 
budżetowych o kwotę 102 800, 00 zł dotyczą :

1. dochody bieżące zwiększa się o kwotę 2 800, 00 zł (rozdział 801 01 szkoły podstawowe- 
tytułu najmu lokalu na sklepik szkolny)
2. dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 100 000, 00 zł (pomoc finansowa udzielona 
przez Gminę Szczerców na budowę drogi gminnej na odcinku granic Gminy Szczerców- Żar.

W zakresie wydatków dokonuje się zmian:
1. wydatki bieżące o kwotę 2 800, 00 zł
2. wydatki majątkowe o kwotę 100 000, 00 zł (realizacja zadania inwestycyjnego: przebudowa 
drogi gminnej Nr 101077E o długości około 1300 mb na odcinku granic Gminy Szczerców- Żar.) 

Budżet Gminy po zmianach:
1. Dochody                                                 10 734 937,29 zł
    w tym:
  1) dochody bieżące                                      9 427 531, 99 zł
  2) dochody majątkowe                               1 307 405, 30 zł

2. Wydatki                                                  13 134 174,99 zł
    w tym:
  1) wydatki bieżące                                       8 513 682, 99 zł
  2) wydatki majątkowe                                 4 620 492, 00 zł

Do proponowanych zmian w budżecie uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem głosowali wszyscy 
radni.

Uchwała Nr 16/XLI/10
Rady Gminy Kluki

Z dnia 2 czerwca 2010r.
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt  5-  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  
nieruchomości.

Projekt  uchwały  dotyczy  nieruchomości  zabudowanej,  oznaczonej  jako  działka  nr 
1343/2 o powierzchni  0,2000 ha położonej  w obrębie  geodezyjnym Trząs.  Nieruchomość 
została przekazana przez Skarb Państwa i stanowi własność Gminy Kluki. Przewodniczący 
Rady poprosił o wyrażenie opinii radnego miejscowości Trząs. Pan radny S. Gil opowiedział 
się za sprzedażą nieruchomości. Uwag do projektu nie było. Przewodniczący odczytał treść 
uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
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Uchwała Nr 17/XLI/10
Rady Gminy Kluki

Z dnia 2 czerwca 2010r.
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010.

Uchwała stanowi załącznik nr 5   do protokołu.  

Punkt 6 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

W tym punkcie porządku obrad nie były podejmowane żadne uchwały.

Punkt 7  - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Pan  Wójt  Jacek  Rożnowski  przedstawił  informacje  dotyczące  realizowanych  zadań  okresu 
międzysesyjnego:

1) Dokończenie przebudowy drogi w miejscowości Wierzchy Parzeńskie.
2) Rozstrzygnięcie  przetargu  na  przebudowę drogi  gminnej  w miejscowości  Żar.  Wartość 
robót po przetargu wynosi 230 tys. zł.
3) Ogłoszenie  przetargu  na  zadanie  „Przebudowa  drogi  wewnętrznej  w  miejscowości 
Żelichów 

o długości 1100 mb”.
4) Zlecone  zostało  sporządzenie  dokumentacji  dotyczącej  zadania  „  Przebudowa  drogi 
wewnętrznej 

w miejscowości Roździn”.
5) Został rozebrany budynek OSP w Zarzeczu.
6) Zainstalowanie monitoringu wizyjnego na obiekcie boiska „Orlik” . ( 15. 250 zł)
7) Bieżące  remonty  nawierzchni  dróg  w  miejscowościach:  Osina,  Ścichawa,  Pólko, 
Kaszewice,  Roździn, Laski, Imielnia.
8) Zlecone zostało sporządzenie dokumentacji na remont dachu Sali OSP w m-ci Osina.
9) Projekt na modernizację Domu Kultury w Klukach został już przeprojektowany. W chwili, 
kiedy  Urząd  Marszałkowski  ogłosił  konkurs,  zostanie  złożony  wniosek  o  dofinansowanie 
modernizacji budynku w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.
10) Wyłoniony został wykonawca na utworzenie terenu zieleni wokół szkoły w miejscowości 
Kaszewice. Zadanie finansowane jest przez Starostwo Powiatowe. Wartość prac to kwota 9 tys zł.
11) Został  dokonany  przegląd  dróg  objętych  gwarancją,  w  wyniku  którego  naprawy 
gwarancyjne zostały przeprowadzone w miejscowości Kaszewice.
12) Przegląd  termomodernizacji  szkół  w  miejscowości  Parzno  i  Kaszewice.  Wykonawca 
przystąpił do napraw gwarancyjnych.
13) Remont Domu Ludowego w m-ci Ścichawa- wpłynęły 3 oferty.
14) Zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie projektów dróg publicznych w m-ci: Podwódka, 
Zarzecze, Kolonia Kaszewice, Ścichawa, Wierzchy Kluckie, Wierzchy Parzeńskie i Strzyżewice.
15) Wpłynęła  oferta  dotycząca  szkolenia  „Opiekun  Osoby  Starszej”  w  ramach  projektu 
finansowanego ze środków unijnych, które odbędzie się w Sieradzu.
16) Na terenie  naszej  Gminy,  w związku z  niekorzystnymi  warunkami  pogodowymi  miały 
miejsce podtopienia,  między innymi  w miejscowości Żar, Szkoła Podstawowa w Kaszewicach, 
Szkoła Podstawowa w Parznie, Cisza.
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Punkt 8 i 9 - Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.

       W tym punkcie porządku obrad zostały omówione następujące zagadnienia:
Radna Z. Dyła- czy w tym roku będą również przygotowane projekty dróg na osiedlu Leśnym 
w Klukach ?
Wójt  J. Rożnowski-  projekty  dróg  na  osiedlu  należy  rozważyć  w momencie  kiedy  będziemy 
dysponować oszczędnościami poprzetargowymi. Z uwagi na to, że drogi te nie będą wybudowane 
w tym roku, rozsądnym terminem na sporządzenie dokumentacji będzie październik lub listopad.
Radna M. Berendtz- pytanie dotyczące budowy chodnika przy drodze powiatowej w m-ci Nowy 
Janów.
Pan  Wójt- przekazany  został  do  Kleszczowa  wniosek  o  zmianę  przeznaczenia   wsparcia 
finansowego. Starostwo Powiatowe również zarezerwowało swój wkład finansowy, w momencie 
kiedy  otrzymamy  pozytywną  odpowiedź  od  Gminy  Kleszczów,  na  kolejnej  sesji  zostaną 
wprowadzone zmiany w budżecie oraz podjęta zostanie uchwała w sprawie udzielenia wsparcia 
finansowego dla Powiatu Bełchatowskiego na realizację zadania.
Radna M. Berendtz- przedstawiła również problem mieszkańców Nowego Janowa, związany 
z  dużym natężeniem ruchu na drodze  powiatowej  w tej  miejscowości.  Ponieważ kierowcy nie 
przestrzegają tam ograniczeń prędkości, dlatego dochodzi do wypadków i kolizji.
 Wójt Jacek Rożnowski zobowiązał się do rozmowy w powyższej sprawie z Komendantem Policji 
w Klukach.
Radny  J.  Konieczny-  pytanie  dotyczące  dróg  powiatowych:  czy  było  skierowane  pismo  do 
Starostwa w sprawie remontu dróg?
Kierownik  Referatu  Paweł  Turniak-  Urząd  Gminy  wystąpił  z  pismem  do  Zarządu  Dróg 
Powiatowych oraz Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, dotyczącym remontu dróg 
powiatowych na terenie Gminy Kluki.
Radna I. Lewińska- pytanie dotyczące terminu realizacji zadania „Radosna szkoła”.
Wójt J. Rożnowski- przetarg będzie rozpisany w połowie czerwca.
Radny J. Konieczny-  kiedy będzie rozpisany przetarg na sporządzenie planu zagospodarowania 
przestrzennego?
Pan Wójt- wpłynęło pismo do Wojewody Łódzkiego, w sprawie uzupełnienia uchwały o załącznik 
graficzny określający granice sołectwa Kluki. Taki załącznik został już wysłany i w związku z tym 
musimy czekać na pozytywną opinię Wojewody.
Radny H. Kęsy- prośba dotycząca wykopania rowów wzdłuż drogi w miejscowości Kaszewice na 
odcinku około 200 m.
Radny J. Dymiński-  prośba o naprawę wyjazdu z drogi w m-ci Osina, na drogę krajową oraz 
prawidłowe ustawienie znaku z nazwą miejscowości.
Radny R. Śniady- również prośba o ustawienie znaku w m-ci Cisza, wyznaczającego kierunek do 
m-ci Firlej.
Radna I. Lewińska- sugestia dotyczące odnowienia wszystkich znaków drogowych. 
W związku z poruszonym tematem oznakowania miejscowości. radny B. Trzmiel-  przypomniał 
również,  że  już  na  wcześniejszej  sesji  zgłaszał  wniosek  o  ustawienie  znaku  w  miejscowości 
Podwódka.  Radny  skierował  także  pytanie  dotyczące  naprawy  pozostałych  dróg  gruntownych 
między innymi w Laskach, Podścichawie, Osinie.
Kierownik referatu P. Turniak- wyjaśnił, iż na obecną chwilę zostały rozliczone remonty dróg 
w  miejscowościach:  Osina,  Ścichawa,  Pólko,  Kaszewice  (równiarka),  Laski  (tłuczeń),  Roździn 
(podbudowa).  Panujące warunki  atmosferyczne  utrudniają  remonty.  Ponadto wyczerpały się  już 
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środki finansowe przeznaczone na remonty dróg. Stąd prośba do Rady o przeznaczenie środków na 
ten cel.
Wójt J. Rożnowski- zaproponował, aby dodatkowe środki na bieżące remonty dróg przeznaczyć 
w momencie kiedy będą oszczędności z przetargów na budowę zaplanowanych dróg.
Radny Cz. Siewiera- prośba o naprawę drogi gruntowej w m-ci Żar i Chmielowiec.
Radny B. Trzmiel- prośba o skierowanie wniosku do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i  Autostrad  o  wyremontowanie  łączników  umożliwiających  wyjazd  z  drogi  gminnej  na  drogę 
krajową.
Kierownik referatu P. Turniak-  Generalna Dyrekcja  Dróg Krajowych i  Autostrad nie wydaje 
warunków przyłącza dla dróg, które nie mają statutu drogi gminnej. Dlatego jeśli nie powiodą się 
uzgodnienia z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie naprawy tych przyłączy, 
będziemy starać się remontować je we własnym zakresie.
Radny J. Konieczny-  w związku z  tematem wiążącym się  z  drogą  krajową nr  8,  przedstawił 
problem dotyczący skrzyżowania drogi krajowej z drogą prowadzącą do Parzna. W miejscu tym 
podczas  obfitych  opadów zbierają  się  wody.  Sugestią  radnego byłoby wybudowanie  studzienki 
spustowej.
Radny H. Szafran-  ponowna prośba o oznakowanie przystanku autobusowego w miejscowości 
Strzyżewice.
Radny R. Śniady- czy będą naprawiane przepusty?
Kierownik P. Turniak- na obecną chwilę zgłoszone do naprawy są trzy przepusty 
w Strzyżewicach, dwa w Roździnie i dwa w Osinie. Z naprawą przepustów wiąże się oczyszczenie
 i udrożnienie rowów, dlatego w momencie kiedy będą oszczędności z przetargów przystąpimy do 
tego zadania.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady skierował prośbę do Komisji Infrastruktury, aby na 
swoim posiedzeniu zajęła się problemem odwodnienia, zgłaszanym przez panią Gorzelak z m-ci 
Kluki. Następnie przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do Rady Gminy:
1) życzenia od byłego radnego Pana Andrzeja Kucharskiego z okazji dwudziestolecia Samorządu 
Terytorialnego.
2) podziękowania od Rady Powiatowej- Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe w Bełchatowie na 
ręce  Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Klukach-  E.  Łumińskiej  za  pomoc  przy  wysyłaniu 
reprezentacji Gimnazjum w Klukach na mistrzostwa LZS województwa łódzkiego młodzieżowego 
turnieju w piłce nożnej chłopców do lat 16- „Piłkarska kadra czeka”.

Na zakończenie krótko omówiono jeszcze kilka spraw, między innymi:
Radny J. Dymiński- podzielił się swoimi przemyśleniami związanymi z  pogrzebem radnego 
z ubiegłej kadencji, na którym było tylko 3 radnych.
Radny R. Śniady- pytanie dotyczące realizacji zadań w ramach funduszy sołeckich.
Wójt J. Rożnowski-  fundusz sołecki będzie sukcesywnie realizowany, trwają przygotowania do 
różnych  inwestycji.  Ponadto  Pan  Wójt  zaproponował,  aby  poszczególne  zadania  z  funduszy 
sołeckich omówić indywidualnie, nie w trakcie obrad na sesji. 
Sołtys z m-ci Parzno- pytanie dotyczące pomocy dla rolników poszkodowanych podtopieniami. 
Wójt J. Rożnowski-  w związku z panującymi warunkami atmosferycznymi zaczęły wpływać do 
urzędu wnioski rolników, którzy ponieśli z tego tytułu szkody w uprawach. Wojewoda  Łódzki 
wyznaczył  w tym  zakresie  kierunek  postępowania.  W związku  z  powyższym  wystąpiliśmy do 
Wojewody o wprowadzenie stanu klęski w miejscowościach, w których obfite opady spowodowały 
szkody w uprawach rolników. Wprowadzenie stanu klęski uprawnia do podejmowania kolejnych 
kroków,  jednakże  pod  warunkiem,  że  zjawisko  to  musiało  dotknąć  większej  liczby  osób  na 
przykład sołectwa. Jedyną formą wsparcia dla rolników będą kredyty preferencyjne.
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Punkt 10   -     Zakończenia obrad.

O godzinie 14:10 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

………………………………….                                                         ……………………………
Protokołowała: Danuta Stolarczyk                                                      Przewodniczący Rady
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